
Referat bestyrelsesmøde lokalt frilu3sråd Himmerland - Aalborg 25. april 2023 
 
Deltagere: Karin Vinther (formandskab), MeHe Arleth (formandskab), Helle Jensen (MariagerJord 
kommunes grønt råd), Jørgen Pedersen (Aalborg kommunes grønt råd), Søren Eriksen (Rebild 
kommune grønt råd), Ulrik Holm (Vesthimmerlands kommunes grønt råd), Lars Stoklund Pedersen 
(bestyrelsesmedlem) 
 
Dagsorden godkendt uden kommentarer. 
Kons.tuering i brugerråd, naturråd m.v.: Liste udfyldt og fremsendt Ql sekretariatet FR. Det blev 
pålagt de enkelte ansvarlige at tage kontakt Ql de forskellige råd, som vi ikke har fået indkaldelser 
fra: 
LAK Himmerland = Helle tager kontakt 
LAK Vesthimmerland - Jammerbugt = Ulrik 
LimJordsrådet = Lars 
 
Opsamling fra årsmødet: 
- Måden at aUolde mødet på, var godt = fastholdes 
- Rammerne for årsmødet var rigQgt godt, om end informaQonen om vinterformidling ikke var den 
fremtrædende. Fasthold ”oplæg” modellen frem for ”showroom/marked” men giv strammere 
rammer om Qd. Mere Qd Ql ”networking”. Mindre ”Bo” Qd. 
- Involvering af interessenter var godt 
- Hvad er FR formål: at understøHe medlemsforeninger eller alle foreninger? 
 - Lave bedre frilu3sliv og bedre faciliteter 
 - Færre ”poliQ” opgaver 
 - Bruger FR midlerne på at understøHe foreninger (som kommuner burde støHe) 
 - Giver det gode faciliteter Ql alle at give faciliteter Ql en skole? 

- Tilgængelighed Ql naturen giver naturforståelse, men burde det være en kommunal 
opgave at understøHe frilu3sundervisningen. 

- Fedt at se den glæde og entusiasme, som de inviterede modtagere af fondsmidler udviste. 
- FR får penge fra udlodningsmilder Ql at dele ud blandt sine medlemmer. Men de deler ud Ql 
foreninger, som ikke er medlemmer. 
- Der savnes en uddannelse af foreninger, så de ikke tror at det bare er lighedstegn mellem 
FR og ”staten”. Formandskabet tager betragtningerne med Ql Hovedbestyrelsen om at mange 
foreninger, som har fået støHe ikke er medlemmer. 
- Er vores foreninger blevet for ”saHe”?. 
- Er vores foreninger blevet træHe af at søge, fordi der Qdligere ikke har været delt ud Ql små 
projekter. 

- Modtagere af midler fra FR bør blive gjort opmærksom på at de skal invitere bestyrelse af lokal FR 
ved indvielse m.v. (vi skal fortsæHe med at presse på for at få beQngelser på modtagelser) 
- Blå gruppe er stadig i spil med interessenter 
Ideer og planer for det kommende år: 

- Sommermøde ved- eller invitere en modtager af midler Ql dialogmøde: Frilu3sliv for unge 
(UNI-GRUPPEN). Hvordan gør I, vi gør sådan; kan vi lære noget af hinanden. Karin aclarer 
med Kim, om rammer og vilkår inden evt. invitaQon. 

o Skal der laves en temagruppe for at forene de unge med de sårbare. 



o Alt tyder på at vi får udfordring med at få de unge med i fremQden. Tag emnet med 
på et formandsmøde eller fællesmøde Ql SEP: hvordan gør vi de frie grupper Ql en 
del af frilu3srådet. Vil vi dem, hvis vi vil dem, hvordan gør vi det så? Kan man for et 
mindre konQngent nøjes med at være medlem af Himmerland-Aalborg. 

- Blå gruppe skal samle sig, og opdatere mål og formål 
- 29-30/9 lokalbestyrelsesseminar i LEGO-HOUSE 
- Lave indslag på FB om budskaber fra FR Ql medlemsforeninger; hvad kan I bruge os Ql. Der 

udarbejdes en budskabsplan; hvad skal vi sige noget om, for at vise hvad vi laver, og 
hvordan vi arbejder. 

- Tage fat i energiøer; sikre Qlgængelighed omkring solcelle-parker. Kæmpe store arealer flere 
tusind hektar. Sikre at der indtænkes sQforløb og adgang (korridorer) i områderne. Hvordan 
holder vi os Ql: Udarbejd et grundpapir fra FR om energiøer. Drø3es på naturmødet. DN 
oplæg om deres input Ql energiøer. 

- 2020 klimaplaner skal føres ud i livet via klimaaliancen. 
Sidens sidst: 

- Det bedste fra kredsens postkasse:  
- Kort nyt fra formandskabet: 
- Nyt fra kommuner og grønne råd: 
- Nyt fra brugergrupper og LAG: 

Evt.: 
- Mødeplan. 

o Sommermøde torsdag den 17. august. 


